

ODALARIN KAYIT ÜCRETİ, YILLIK AİDAT, DÜZENLEDİKLERİ VE ONAYLADIKLARI BELGELER İLE YAPTIKLARI HİZMETLER KARŞILIĞINDA ALINACAK ÜCRETLER HAKKINDA YÖNETMELİK

BİRİNCİ KISIM

Amaç -Dayanak -Kapsam -Tanımlar

Amaç ve Kapsam

Madde 1- Bu Yönetmeliğin amacı, odaların kayıt ücreti, yıllık aidat, düzenledikleri ve onayladıkları belgeler ile yaptıkları hizmetler karşılığında üyelerinden tahsil edecekleri ücretleri, yasanın öngördüğü asgari ve azami limitler içinde kalmak kaydıyla illere, ilçelere ve meslek gruplarının özelliklerine göre belirlemektir.

Yönetmelik, 507 sayılı Kanuna tabi esnaf ve sanatkarlar kapsamaktadır.

Hukuki Dayanak

Madde 2- Bu Yönetmelik, 507 sayılı Esnaf ve Sanatkarlar Kanunu'nun 37 nci maddesine dayanılarak hazırlanmıştır.

Tanımlar

Madde 3- Bu Yönetmelikte geçen;

- Konfederasyon : Türkiye Esnaf ve Sanatkarları Konfederasyonu'nu,
- Asgari Ücret : Sanayi kesiminde çalışan 16 yaşından büyük işçiler için uygulanan aylık asgari ücretin brüt tutarını,
- Kayıt Ücreti : Esnaf ve sanatkarların odaya kayıtları sırasında ödemek zorunda oldukları ücreti,
- Yıllık Aidat : Esnaf ve sanatkarların kayıtlı bulundukları odalara, her yıl ödemek zorunda bulundukları parasal yükümlülükleri,
- Belge ve Hizmet Karşılıkları : Odaların düzenledikleri ve onayladıkları her türlü belgelerin bedelleri ile yaptıkları hizmetlerin para olarak karşılıkları, ifade eder.

İKİNCİ BÖLÜM

Ücret Tespitine İlişkin Esaslar

Yıllık Aidat ve Kayıt Ücreti

Madde 4- Yıllık aidat ve kayıt ücreti, asgari ücretin brüt tutarının onda birinden az, yarısından fazla olmayacak şekilde, odaların bulundukları illerin ve meslek gruplarının özelliklerine göre tespit edilir.

Belge ve Hizmet Karşılıkları

Madde 5- Odaların düzenledikleri ve onayladıkları belgeler ile yaptıkları hizmetler karşılığında alınacak ücretlerin miktar ve oranı, maktu olanlarda yıllık aidatın onda birinden, nisbi olanlarda tutarı yıllık aidat miktarını geçmemek üzere binde ondan fazla olmayacak şekilde, odaların bulundukları illerin ve meslek gruplarının özelliklerine göre belirlenecek tarife grup ve esaslara göre tespit edilir.

ÜÇÜNCÜ BÖLÜM

Ücret Tarifelerinin Hazırlanması ve Uygulanmasına Esas Olmak Üzere Belirlenen Gruplar

Oda Grupları

Madde 6- "Kayıt Ücreti", "Yıllık Aidat", "Düzenlenecek ve Onaylanacak Belgeler ve Hizmetler Karşılığında" alınacak ücretlere ait esas ve tarifelerin uygulanması bakımından odalar, bulundukları illere göre aşağıdaki gruplara ayrılmışlardır.

1. Grup Odalar ve Bulundukları İller :

Ankara-İstanbul-İzmir illerindeki odalardır.

II. Grup Odalar ve Bulundukları iller :

Ankara-İstanbul-İzmir illeri ile Kalkınmada I. ve II. Derecedeki Öncelikli İller dışında kalan illerdeki odalardır.

III. Grup Odalar ve Bulundukları iller :

Kalkınmada II. Derecede Öncelikli illerde bulunan odalardır.

IV. Grup Odalar ve Bulundukları iller :

Kalkınmada I. Derecede Öncelikli illerde bulunan odalardır.

Bakanlar Kurulu'nca, kalkınmada öncelikli il statüsü değiştirilen iller ile kalkınmada öncelikli yöre statüsü tanınan yeni iller Konfederasyon tarafından odalara duyurulur.

DÖRDÜNCÜ BÖLÜM Meslek Grupları

Meslek Grupları

Madde 7- Odaların kayıt ücreti, yıllık aidat, düzenledikleri belgeler ve yaptıkları hizmetler karşılığında alınacak ücretlere ilişkin tarifelerin yapılması ve uygulanmasında; aşağıda belirtilen meslek grupları için ayrı tarifeler hazırlanır.

a) Şoförler (Araç sahipleri hariç),

b) Sınıflan belediyelerce tespit edilen meslek kolları,

c) Terzi, kunduracı, mobilyacı, mobilya döşemecisi, demirci, sobacı ve benzerlerinin tamircileri, milli piyango seyyar bayileri, seyyar satıcılar ve pazarcılar gibi mesleklerdir.

Madde 8- BuYönetmelik hükümlerine göre belirlenmiş illerde bulunan odalar ve meslek gruplarına göre alınacak ücretlerde, asgari ücretin değişmesi halinde, kayıt ücreti ve yıllık aidatın hesaplanmasında 9 uncu maddedeki oranlar dikkate alınır.

BEŞİNCİ BÖLÜM Kayıt Ücretlerine ve Yıllık Aidatlara İlişkin Tarifeler

Madde 9- Kayıt ücretlerine ve yıllık aidatlara ilişkin tarifeler aşağıdaki şekilde tespit edilmiştir.

I. Grup illerde, asgari ücretin brüt tutarının % 25'idir.

II. Grup illerde, asgari ücretin brüt tutarının % 20'sidir.

III. Grup illerde, asgari ücretin brüt tutarının % 15'idir.

VI. Grup illerde, asgari ücretin brüt tutarının % 10'udur.

.

Büyükşehir statüsünde bulunan illerin, büyükhşehre dahil ilçeleri dışındaki ilçeleriyle, diğer illere bağlı ilçelerde (merkez ilçeler ve turistik ilçeler hariç) IV. Grup illerde uygulanan % 10'luk oran uygulanır.

Bazı Meslek Gruplarına ve İşyerlerinin Özelliklerine Göre Belirlenecek Kayıt Ücretleri ve Yıllık Aidatlar

Madde 10- Kayıt ücretleri ve yıllık aidatlar aşağıdaki meslek grupları ve işyerlerinde belirtilen esaslara göre tahsil edilir.

a) Şoförler için (Araç sahipleri hariç); Büyükşehir statüsünde bulunan illerin büyükhşehre dahil ilçeleriyle turistik il ve ilçelerde, asgari ücretin brüt tutarının % 15'idir. II., III., ve IV. grup iller ve ilçelerinde, asgari ücretin brüt tutarının %

10'u kayıt ücreti ve yıllık aidat olarak tahsil edilir.

b) Terzilik, kunduracılık, mobilyacılık, mobilya döşemeciliği, demircilik, sobacılık gibi mesleklerde tamircilik yapanlar ile milli piyango seyyar bayileri, seyyar satıcılar ve pazarcılar gibi mesleklerde % 10'luk oran uygulanır.

c) Sınıflandırılmaları belediyelerce yapılan işyerleri için;

I. Sınıf işyerleri için;

I. Grup illerde asgari ücretin brüt tutarının %25'idir.

II. Grup illerde asgari ücretin brüt tutarının %20'sidir.

III. Grup illerde asgari ücretin brüt tutarının % 15'idir.

IV. Grup illerde asgari ücretin brüt tutarının %10'udur.

II. Sınıf İşyerleri için;

I. Grup illerde asgari ücretin brüt tutarının %20'sidir.

II. Grup illerde asgari ücretin brüt tutarının % 15'idir.

III. ve IV. Grup İllerde asgari ücretin brüt tutarının % 10'udur.

III. Sınıf işyerleri için; Bütün il grupları için tüm il ve ilçelerde asgari ücretin brüt tutarının % 10'u kayıt ücreti ve yıllık aidat olarak tahsil edilir.

Yukandaki esaslara göre belirlenecek rakamlarda küsurat olduğunda Konfederasyon tarafından rakamlar tama iblağ edilir ve bir genelge ile alt kuruluşlarına duyurulur. Bu işlem asgari ücrette yapılan her değişiklikten sonra tekrar edilir.

ALTINCI BÖLÜM

Düzenlenecek Belge ve Hizmet Karşılıkları

Düzenlenecek Belge ve Hizmet Karşılıkları

Madde 11- Odaların düzenledikleri belgeler ve yaptıkları hizmet karşılığında alınacak ücret, 9 ve 10'uncu maddedeki esaslar dahilinde belirlenen yıllık aidatın onda biri kadardır. Nisbi olanlarda ise tutarı yıllık aidatı geçmemek üzere binde ondan fazla olamaz, .

YEDİNCİ BÖLÜM

Son Hükümler

Yürürlükten Kaldırma

Madde 12- Sanayi ve Ticaret Bakanlığı'nın 10/6/1991 günlü ve 91/55 sayılı onayı ile yürürlüğe giren "Odaların Kayıt Ücreti, Yıllık Aidat, Düzenledikleri Belgeler ve Yaptıkları Hizmetler Karşılığında, Alınacak Ücretler Hakkında Yönetmelik" yürürlükten kaldırılmıştır.

Yürürlük

Madde 13- Bu Yönetmelik, Resmi Gazete'de yayımlandığı tarihte yürürlüğe girer.

Yürütme

Madde 14- Bu Yönetmelik, hükümlerini Türkiye Esnaf ve Sanatkarları Konfederasyonu Genel Başkanı yürütür.

